
   خبر اول

جهش ژنتيكي   جولاني
 در آزمايشگاه مركزي »سيا«

 الجولاني قبل از سفر به رياض بار ديگر كت وشلوار پوشيد، كراوات 
زد و در برابر چند دوربين تلاش كرد يك توپ بسكتبال را داخل سبد 
بيندازد. گفته  ش��ده اس��ت كه تصويربرداري از اين صحنه چندين 
ساعت طول كشيده و رئيس تحريري ها و همچنين ابوعاشيه، وزير 
خارجه سوريه صدها بار تلاش كرده اند حداقل يك بار توپ شان به 
هدف بنشيند. اين تصوير خاص يك كارگردان ويژه در طبقه ششم 

كاخ رياست جمهوري سوريه دارد. 
برخي گزارش ها حكايت از آن دارد كه يك مأمور انگليسي اين روزها 
مسئول برند سازي از الجولاني بوده و تمامي سناريوهاي مرتبط با 
ضبط و پخش اين ويدئو را بر عهده داش��ته است، همچنين تغيير 
چهره، لباس و حتي مدل راه رفتن الجولاني و تبديل يك تروريست 
به چهره اي سياسي با نام و نسب احمد الشرع از سوی همين گروه 

انگليسي صورت گرفته است. 
در واقع از نگاه تحليلي، الجولاني در آزمايشگاهي انگليسي در حال 
جهش ژنتيكي بوده است تا بهبود عملكرد پيدا كند، اين تغيير باعث 
مي شود تروريست ها به س��رعت دچار به روزرساني شوند و قابليت 
تطبيقي پيدا كنند، اما سؤال مهم اين است، مخاطب آخرين فيلم 

ساخته شده از الجولاني در حال بازي بسكتبال چه كسي است؟
پاسخ به اين سؤال داراي چند نكته خاص و ظريف است؛ بسكتبال 
براي مردم سوريه داراي يك نماد خاص است. سال2013 و همزمان 
با فعال شدن هسته هاي تروريستي جبهه النصره اعضاي گروهك 
الجولاني در كانال تلگرامي خود اعلام كردند ويليام ماگار، بازيكن 
تيم بس��كتبال نادي الجلاء را به دليل عضويت در ارتش كشته اند، 
بعدها مشخص ش��د ويليام ماگار با ش��روع هجوم تروريست ها به 
س��وريه ورزش را كنار گذاشته و از ش��هر ادلب به  صف رزمندگان 
مقاومت پيوس��ته اس��ت. نيروهاي الجولاني اين جوان ورزشكار را 
در منطقه مليحه در غوطه ش��رقي دمشق به ش��هادت رساندند. از 
زاويه جنگ ادراكي تصويربرداري شده از طريق دوربين انگليسي، 
تروريست هاي مستقر در دمشق حالا بايد جاي خالي ويليام ماگار 

را در زمين براي سوري ها پر كنند!
اما از زاويه عامل بيروني نيز فيلم انگليسي پخش شده از الجولاني قابل 
تفسير است، به ويژه آنكه اين تصوير شب قبل از سفر رئيس جمهور 
امريكا ضبط و پخش شده است، البته ترامپ عاشق ورزش گلف بوده 
و قبل از س��فر به منطقه پيغام فرستاده است كه حاضر نيست آينده 
س��وريه را تمام و كمال تحويل الجولاني بدهد، براي همين تا لحظه 
آخر نيز برنامه ريزي براي ديدار الجولاني با ترامپ طول كش��يده و 
عدم ترسيم نقشه راه همكاري ميان صهيونيست ها و رژيم الجولاني 
به حالت بلاتكليف و در فرم »تعارض كامل« باقي ماند، البته بسكتبال 
قوانيني دارد كه برخي از آنها را امريكايي ها نوشته اند از جمله آنكه 
توپي كه از بيرون وارد زمين شده باشد، براي پرتاب آن به سوي سبد 
تنها پنج ثانيه زمان فرصت وجود دارد. تيم امنيتي ترامپ به  خوبي 
مي داند كه الجولاني آن قدر دستش كند اس��ت كه براي هر پرتاب 
موفق به سمت س��بد به بيش از چند س��اعت زمان نياز دارد، براي 
همين س��وريه فرصت خوبي براي امريكايي هاس��ت كه از سبدش 
منافع امريكا را تضمين كند، نمونه آن بستن قراردادهايي است كه 
تمام ظرفيت هاي دمشق را در اختيار واشينگتن قرار خواهد داد اما 

همچنان سوريه را در حالت تعليق حفظ مي كند. 
در حال��ي ترامپ خب��ر از لغو برخ��ي تحريم هاي س��وريه داده كه 
سخت ترين تحريم ها عليه مردم س��وريه طي قانون قيصر از سوی 
كنگره امريكا تدوين شده و برداشته شدن آن تنها به  صورت موقت 
امكانپذير است. در واقع ترامپ بازي موقتي را با الجولاني آغاز كرد 
كه هم تضادها را در بالاترين س��طح همچنان حف��ظ كند و هم به 
تروريست ها فرصت بازس��ازي و شكل دهي شخصيتي و تشكيلاتي 
در كوتاه م��دت را بدهد. ترامپ در تلاش اس��ت در پرونده س��وريه 
الجولاني را از آزمايشگاه انگليس��ي به محل رشد و نمو سازمان سيا 

منتقل كند. 
نكته قابل  توجه درباره آينده سوريه آن است كه باوجود فعال شدن 
نيروي محرك��ه خارجي، همچن��ان هيچ مؤلف��ه اي در اتاق فرمان 
امريكايي- صهيوني عامل س��واره  نبوده و همه تحليل ها و اقدامات 
در مرحله ارزيابي قرار دارد. واقعيت آن است كه در دمشق الجولاني 
با بحران مشروعيت و شكاف عميق ميان اقدامات پراگماتيسمي و 
تحركات پراكسيسي دست به گريبان است و به زودي وارد مرحله رشد 
خشونت ها خواهد شد. در اين فاز الجولاني بازهم رو به دوربين لباس 
خود را عوض خواهد كرد، كارگردان اي��ن مرحله فقط امريكايي ها 

نيستند!

پاسخ قاطع رئيس جمهور به اظهارات ترامپ

پزشكيان: پا پس نمي كشيم، از تهديد هم نمي ترسيم

رئيس جمه�ور كش�ورمان روز گذش�ته در 
دو نشس�ت جداگانه بازهم پيام هاي روش�ني 
به رئيس جمه�ور امري�كا داد؛ اينكه جمهوري 
اسلامي ايران هرگز دستاوردهاي علمي، نظامي 
و هسته اي خود را از دست نخواهد داد و با تهديد 
هم از حق�وق قانوني خ�ود پا پس نمي كش�د. 

    
دكتر مسعود پزش��كيان كه صبح ديروز در مراسم 
دومين سالگرد بازگشت ناوگروه ۸۶ نيروي دريايي 
ارتش جمهوري اسلامي ايران ش��ركت كرده بود، 
با گراميداشت ياد و خاطره شهداي خدمت گفت: 
در حوزه نظامي و دفاع��ي اين نگاه كه ما مي توانيم 
موفق شويم و نيازها و تجهيزات نظامي خود را بدون 
وابستگي به ديگران تأمين كنيم، بسيار افتخارآميز 

است. 
او سپس با اشاره به سخنان اخير رئيس جمهور امريكا 
در سفر به كشورهاي منطقه گفت: سخنان ترامپ 
عليه ملت ايران را غير از خودش كسي باور نمي كند، 
او از يك سو از صلح و آرامش س��خن مي گويد و از 
سوي ديگر با تهديد از پيشرفته ترين ابزارهاي كشتار 
مردم مي گويد و با سخنان متناقض همزمان پيام 

صلح، كشتار و ناامني مي دهد. 
 جنگ طل�ب نيس�تيم، از تهدي�د ه�م 

نمي ترسيم
رئيس جمهور تأكيد كرد: ما به دنبال جنگ نيستيم، 
اهل مذاكره ايم و گفت وگو مي كنيم، اما از تهديد هم 

نمي ترس��يم و به هيچ عنوان از حقوق قانوني خود 
عقب نشيني نخواهيم كرد. 

پزش��كيان با بيان اينكه با وحدت و انسجام، پرهيز 
از تفرقه و اختلاف و دراي��ت و رهبري مقام معظم 
رهبري مي توانيم بر مشكلات غلبه كنيم و كشور 
را در مسير توسعه و پيشرفت قرار دهيم، گفت: هر 
كاري كه بتوانيم براي توسعه و موفقيت كشور و مردم 
سربلند و عزيز انجام خواهيم داد. وحدت و انسجام 
را روزبه روز بيشتر تقويت مي كنيم و با كشورهاي 
منطقه و همسايگان برادري و دوستي را بيش از پيش 

گسترش مي دهيم. 
    انتقاد از سكوت مدعيان حقوق بشر

 در قبال غزه
رئيس جمهور در ادامه سخنان خود با انتقاد از سكوت 
مدعيان حقوق بشر در برابر كشتار وحشيانه ۶0هزار 
انسان بي دفاع و بي گناه از سوی رژيم صهيونيستي 
و بس��تن آب و غذا به روي زنان و ك��ودكان گفت: 
آنها چگونه مي خواهند با اي��ن جنايات خود صلح 
را براي بش��ريت به ارمغان بياورند؟ با نسل كشي و 
كش��تار بي گناهان نمي توان از صلح و حقوق بشر 

سخن گفت.
پزشكيان همچنين با اشاره به تحريم دادگاه لاهه 
به دليل محكوم كردن نتانياهو از سوي جنايتكاران 
و مدعيان دروغين حقوق بشر و دموكراسي اظهار 
داشت: آنها مي خواهند قضاوت در دادگاه بين المللي 

نيز با معيارهاي خودشان باشد! 

رئيس جمه��ور تصريح ك��رد: هر انس��ان آزاده اي 
كه غيرت داش��ته باش��د، در مقابل اين نوع نگاه و 
رفتار سرخم نخواهد كرد و نمي پذيرد كه هميشه 
جيره خوار يك عده تماميت خواه باش��د، ما مصمم 
هستيم كشورمان را به قله هايي از موفقيت و پيشرفت 

برسانيم كه آنها تصورش را هم نمي توانند بكنند. 
    از دستاوردهاي خود عقب نمي نشينيم

پزشكيان تأكيد كرد: اينگونه نيست كه آنها تصور 
كنند اگر م��ا را تهدي��د كنند، از حقوق انس��اني و 
حقوق مسلم خودمان عقب نشيني مي كنيم، ما پا 
پس نمي كشيم و دستاوردهاي پر افتخار نظامي و 
دانشگاهي، علمي و هس��ته اي را از دست نخواهيم 

داد. 
وي افزود: آنها دانشمندان، روحانيون و بزرگان ما را 
ترور مي كنند، بعد ما را متهم مي كنند كه تروريست 

هستيم! ما قرباني ترور هستيم. 
رئيس جمهور با اشاره به ادعاهاي مقامات امريكايي 
كه ايران را باعث ناامن��ي منطقه معرفي مي كنند، 
اظهار داش��ت: ما از نظر آنها باعث ناامني هس��تيم 
براي اينكه نمي خواهيم در براب��ر قلدري هاي آنها 
سر خم كنيم و مي گوييم قادريم روي پاي خودمان 

بايستيم. 
پزشكيان در پايان سخنان خود با قدرداني از نيروهاي 
مسلح كشور و با اشاره به هماهنگي بين ارتش، سپاه 
و بسيج گفت: نيروهاي مسلح ما در هر حادثه اي در 

ميدان ياري رسان مردم عزيز كشورمان هستند. 

    ارتباط با ناوشكن دنا و زيردريايي فاتح 
در اقيانوس هند

در حاشيه مراسم دومين سالگرد بازگشت ناوگروه 
۸۶ نيروي دريايي ارتش همچنين رئيس جمهور در 
ارتباط برخط با فرماندهان ناوشكن دنا و زيردريايي 
فاتح كه حين انج��ام مأموريت در آب ه��اي آزاد و 
شمال اقيانوس هند بودند، با قدرداني از تلاش ها و 
ايستادگي اين نيروها اظهار داشت: حضور و تلاش 
شما مايه افتخار ملت ايران است. از خداوند براي تان 

سربلندي و توفيق روزافزون آرزو مي كنم. 
   اتحاد و انسجام

 راه مقابله با تماميت خواهي امريكا
رئيس جمهور روز گذشته در آيين افتتاح طرح هاي 
بخش ارتباطات و فناوري اطلاعات همزمان با روز 
جهاني ارتباط��ات،  بار ديگر دس��تاوردهاي علمي 
كشور را غيرقابل چشم پوشي توصيف و تأكيد كرد: 
اگر بخواهيم مقابل يكجانبه گرايي و تماميت خواهي 
امريكا بايس��تيم، بايد زبان و نگاه مشترك داشته 
باشيم.  پزشكيان با بيان اينكه ارتباط يعني اينكه 
بتواني��م از دانش و تجربه ديگران اس��تفاده كنيم، 
گفت: ما اگر بخواهيم در مقاب��ل يكجانبه گرايي و 
تماميت  خواه��ي امريكا بايس��تيم، نيازمند اتحاد، 
انسجام و پرهيز از تفرقه و اختلاف هستيم و بايد در 
داخل كشور به يك زبان و نگاه مشترك برسيم و در 
اين راه هيچ گاه تسليم فشارها نخواهيم شد و زيربار 
زور نخواهيم رفت.  او با بيان اينكه دنيا در هر لحظه در 
حال تغيير است، تأكيد كرد: ما بايد با سعي و تلاش و 
استفاده از دانش و تجربه متخصصان و دانشمندان به 
سمت برترشدن حركت كنيم، هر كسي بتواند اين 

راه را به ما نشان دهد، دستش را هم مي بوسيم. 
   با كس�ي دع�وا نداري�م، زير ب�ار زور هم 

نمي رويم
رئيس جمهور با تأكيد بر ضرورت افزايش همكاري، 
ارتباط و تعامل با كشورهاي مختلف به ويژه منطقه 
و همس��ايگان افزود: حتي براي فروش كالاي خود 
نياز به ارتباط به دنيا داريم. چي��ن مي خواهد با ما 
ارتباط داشته باشد ما استقبال مي كنيم، ما به دنبال 
صلح هستيم و دنبال دعوا نيستيم، اما زير بار زور و 
قلدري هم نمي رويم. اگر همه نخبگان به كشور دل 
ببندند و براي عزت و سربلندي كشور تلاش كنيم، 
بر مشكلات و بحران ها غلبه خواهيم كرد و مي توانيم 

آنچه را كه مي خواهيم به دست آوريم. 
پزشكيان با رد اظهارات بيگانگان و برخي ادعاهاي 
مطرح ش��ده مبني بر دس��ت كش��يدن اي��ران از 
دستاوردهاي علمي و تحقيقاتي خود تأكيد كرد: ما 
دست از هيچ دستاورد علمي برنخواهيم داشت و شما 
متخصصان و نخبگان آينده كشور ما را رقم خواهيد 
زد. ما هم با تمام وجود از شما پشتيباني مي كنيم. 
فقط انتظاري كه از شما داريم استاندارد سازي است 
كه از دوباره كاري جلوگيري شود و در نتيجه به جايي 

برسيم كه ايران ما و مردم كشور لياقتش را دارند. 

88523060سرويس  سياسي
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    خبر همايش سراس�ري 
فرماندهان، معاونان 
و مديران عالي فراجا، روز گذش�ته دو ميهمان 
ويژه داشت؛ رئيس مجلس ش�وراي اسلامي و 
رئيس قوه قضائيه. رئيس قوه مقننه در سخناني 
از فراج�ا به عنوان رگ حيات�ي امنيت عمومي 
كشور ياد كرد و رئيس قوه قضائيه نيز فراجا را 
ارِ رُحَمَاء بيَنَهُمْ«  اء عَلَي الكْفَّ جلوه اي از »أشَِ�دَّ
توصيف كرد ك�ه هم امنيت س�از اس�ت و هم 
پشتيبان امنيت در كل كشور محسوب مي شود. 

    
 رئيس مجلس شوراي اسلامي در بيست وهشتمين 
همايش سراس��ري فرماندهان، معاونان و مديران 
عالي فراجا با اش��اره به اينكه فراج��ا رگ حياتي و 
اساسي امنيت عمومي كشور است، گفت: اعتماد 
براي پليس مشاركت به ارمغان مي آورد و مردم درك 
مي كنند كه پليس براي امنيت آنها نقش آفريني 

مي كند. 
محمدباقر قاليباف با بيان اينكه فرهنگ سازماني 
در تراز انقلاب اس��لامي براي فراجا شكل گرفته و 
نهادينه شده و انسجام سازماني نيز كاملاً در نيروي 
انتظامي مشهود است، اظهار داشت: فراجا به امنيت، 
فرهنگ پايه نگاه كرد و اين نقطه تحول در انتظامي 
بود و است، امروز ما بايد با همين نگاه و رويكرد كارها 

را پيش ببريم.
رئيس مجلس شوراي اس��لامي خاطر نشان كرد: 

امروز يكي از موضوعات مهم اين است كه با رويكرد 
و نگاه امنيت مردم پايه، پيش برويم و اين رويكرد 
را توس��عه دهيم و ابزار و علم اين نگاه را روزبه روز 

تقويت كنيم.
قاليباف اضافه كرد: ما بايد در فراجا قدرت را تبديل 
به اقتدار كنيم و اين زماني محقق مي شود كه قدرت 
اجتماعي ش��ود، زماني كه قدرت اجتماعي شود، 

اقتدار حاصل مي شود. 
وي تصريح كرد: ما بايد به گونه اي عمل كنيم كه 
س��رمايه اجتماعي ايجاد كنيم، سرمايه اجتماعي 
بالاتر از اعتماد نيست و بايد به گونه اي عمل كنيم كه 
فراجا در همه بخش ها و قشرها مورد اعتماد باشد. 

رئيس مجلس شوراي اس��لامي با اشاره به جنگ 
رس��انه اي و عمليات رواني دش��منان عليه فراجا 
بيان كرد: رسانه هاي دشمن و بدخواهان درصدند 
اقتدار پليس را خشونت و مهرباني پليس را ضعف 
نش��ان دهند اما امروز الحمدلله، فرهنگ سازماني 
در تراز انقلاب اس��لامي براي فراجا شكل گرفته و 
نهادينه شده و انسجام سازماني كاملًا در انتظامي 

مشهود است. 
وي با بيان اينكه آموزش، يكپارچگي و وحدت در 
س��ازمان مهم اس��ت و بايد در جاي جاي سازمان 
مشهود باشد و بدرخشد، اظهار داشت: نقش خانواده 
مهم ترين موضوع است و اينجاست كه سر تعظيم در 
مقابل يكايك شما افسران و سرداران و درجه داران 
فرود مي آورم. نقش خانواده بسيار مهم است و بايد 

حمايت هاي معنوي، روحي و رواني خانواده ها باشد 
تا مأموريت ها پيش برود. ما بايد به خانواده ها به ويژه 
در موضوعات كليدي خدمات بدهيم و مهم ترين 
موضوع در معيشت كاركنان، موضوع مسكن اعم از 

سازماني و ملكي است. 
قاليباف با تأكيد بر آمادگي مجلس براي حمايت 
از فراجا گفت: امنيت مهم ترين زير ساخت كشور 
است، هيچ زيرساختي مهم تر از امنيت نيست، به 
ويژه امنيت داخلي، دشمن هم متمركز بر تهديدات 
داخلي است و اين نقش شما عزيزان را برجسته تر و 

وظيفه شما را سنگين تر مي كند. 
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي گف��ت: امنيت 
گران ترين كالا و خدمات است كه دولت ها مكلفند 
آن را تأمين كنند و بايد بدانيم براي تأمين امنيت، 
نيازمند بخش سخت افزاري و نرم افزاري هستيم. 
در حوزه نرم اف��زاري به طور مصداق��ي رابطه بين 
جرم و مجازات بايد تناسب داشته باشد، در حوزه 
سخت افزاري نيز نيازمند تجهيزات و امكانات ويژه 

هستيم. 
     اژه اي: پليس قطعاً بايد مقتدر باشد

حجت الاس��لام غلامحسين محس��ني اژه اي هم 
طي س��خناني در اي��ن همايش، ضم��ن تقدير از 
مجاهدت نيروهاي فراجا اظهار كرد: فراجا مانند قوه 
قضائيه، ملجأ و پناهگاه مردم است، از اين رو بايد هر 
چه بيشتر نزد مردم اعتماد كسب كند. مردم امروز 
به پليس اعتماد دارند، بايد اين اعتماد را قدر دانست 

و در جهت افزايش آن گام برداشت.  
رئيس قوه قضائيه با اشاره به مشابهت ها و اشتراكات 
دس��تگاه قضايي و فراجا در برخ��ي از حوزه هاي 
مأموريتي گفت: ارتباط ميان دستگاه قضايي و فراجا 
وثيق و وسيع است، نه از اين جهت كه فراجا ضابط 
عام قوه قضائيه محسوب مي شود بلكه از اين حيث 
كه هر دو نهاد در جهت تحقق عدالت و ارزش هاي 
اس��لامي گام برمي دارند و هر دو نهاد در راستاي 
اس��تيفاي حقوق مردم و انتظام بخشي در جامعه 

مجاهدت مي كنند. 
رئيس عدليه اظهار كرد: هم در قوه قضائيه و هم 
در فراجا، مطيع اس��ناد بالادستي و سياست هاي 
ابلاغي هستيم اما در روش ها و تاكتيك ها نياز به 
بازنگري و روزآمدسازي داريم، همچنين نياز است 
برخي مفاهيم را بازتعريف كنيم. پليس قطعاً بايد 
مقتدر باشد اما نياز است اين اقتدار را تعريف كنيم 
و روش هاي حصول و ارتقاي آن را مورد بررس��ي 
و مداقه ج��دي قرار دهي��م. مقولاتي نظير حفظ 
اس��رار و حريم خصوصي مردم ني��ز در اين دايره 
مي گنجند، اينجا عرصه اي است كه قوه قضائيه و 
فراجا مي توانند با يكديگر تعامل و تبادل اطلاعات 

داشته باشند. 
رئيس قوه قضائيه اضافه كرد: هم در قوه قضائيه و 
هم در فراجا به هيچ وجه نبايد از شايعه پراكني ها و 
فضاسازي هاي رسانه اي و مجازي بهراسيم و بايد با 
اقتدار و در جهت خواست و منافع مردم، قوانين را در 
داخل كشور پياده سازيم و در اين مسير مجاهدت 
كنيم. امروز دش��من به عمليات رواني براي ضربه 
زدن به اقتدار ما بسيار اميدوار است، بايد عمليات 
رواني دشمن را خنثي كنيم. عمليات رواني دشمن 
چيزي نيست كه صرفاً با قدرت سخت خنثي شود، 
بلكه بعضاً اطلاع رساني درست، بموقع، تبيين گري 
و شفاف سازي براي مردم مي تواند عمليات رواني 

پرهزينه دشمن را خنثي گرداند. 
رئيس دستگاه قضا در ادامه با برشمردن ويژگي ها 
و خصايص ممتاز و برجسته فراجا اظهار كرد: فراجا 
ارِ رُحَمَاء بيَنَهُمْ« است.  اء عَليَ الكْفَّ جلوه اي از »أشَِدَّ
فراجا هم امنيت ساز است و هم پشتيبان امنيت در 
كل كشور محسوب مي شود. فراجا در فرهنگ سازي 
و ترويج معارف و خوبي ها و جلوگيري از منكرات و 
زشتي ها نقش آفرين است. فراجا براي كشور و مردم 
توليد ق��درت مي كند و در س��احت هاي مختلف، 

خدمت رساني انجام مي دهد. 

در همايش مديران و فرماندهان فراجا عنوان شد

دفاع تمام قد قوا از اقتدار پليس

اين وابستگی به ثبات نمی رسد
سخنان روز گذش��ته رهبر معظم انقلاب 
اسلامي در جمع فرهنگيان، پرده از واقعيتي 
برداشت كه تحليلگران بين المللي نيز بر آن 

اذعان دارند. 
پروفس��ور جان ميرش��ايمر، نظريه پرداز 
مش��هور رواب��ط بين الملل از دانش��گاه 
ش��يكاگو در آخرين مقاله خود در فارين 
افرز مي نويسد: »سياست هاي امريكا در 
خاورميانه نمونه ب��ارزي از تناقض ميان 

گفتار و كردار است.« 
بررس��ي عملكرد امري��كا در منطقه نش��ان مي دهد اين كش��ور خود 

بزرگ ترين عامل ناامني بوده است. 
به گفته ريچارد هاس، رئيس س��ابق ش��وراي رواب��ط خارجي امريكا، 
»مداخلات نظامي واشينگتن در دو دهه اخير بيش از آنكه امنيت بياورد، 

بي ثباتي ايجاد كرده است«، اين در حالي است كه:
- بر اس��اس گزارش مؤسس��ه بين المللي تحقيقات صلح ۸۵درصد از 
درگيري هاي مسلحانه منطقه با مداخله مستقيم يا غيرمستقيم امريكا 

همراه بوده است. 
 )SIPRI( طبق گزارش انستيتو بين المللي پژوهش هاي صلح استكهلم -
امريكا در يك دهه گذشته ۴۶0ميليارد دلار سلاح به كشورهاي منطقه 

فروخته است )و بر ناامني منطقه دامن زده است(.
- گزارش مؤسسه مطالعات اقتصادي خاورميانه حاكي است تحريم هاي 
يكجانبه موجب كاهش 2۵درصدی رشد اقتصادي منطقه شده است. 

استيون والت، استاد دانشگاه هاروارد در تحليل اخير خود براي رويترز 
اشاره مي كند: »سياس��ت امريكا در خاورميانه نه ايجاد ثبات كه حفظ 

وابستگي است.« شواهد اين ادعا را مي توان در اين موارد مشاهده كرد:
1. فشار به عربس��تان براي كاهش خريد نفت از روسيه. 2. تهديدهاي 
اقتصادي عليه مصر در صورت تغيير سياست ها. 3. تحريم هاي ظالمانه 

عليه كشورهاي مستقل منطقه.
طلوع مقاومت منطقه اي: همانگون��ه كه رهبرمعظم انقلاب پيش بيني 
فرمودند، شاهد ظهور نظم جديدي در منطقه هستيم كه ويژگي هاي 

بارز آن عبارتند از:
- رشد 300درصدي تجارت با ارزهاي غيردلاري.

- افزايش ۴۵درصدي همكاري هاي امنيتي بدون نظارت امريكا.
- شكل گيري پيمان هاي اقتصادي مستقل.

»ايران« الگوي مقاومت موفق: تجربه ايران به عنوان كشوري كه تحت 
شديدترين تحريم ها به پيشرفت هاي چشمگير دست يافته، امروز مورد 

توجه بسياري از تحليلگران جهاني قرار گرفته است. 
ويكتور گاوريلوف، كارش��ناس ارشد مؤسس��ه مطالعات شرقي مسكو 
در مصاحبه اخير خود با اس��پوتنيك تأكيد كرده است: »موفقيت هاي 
ايران در حوزه هاي دفاعي و اقتصادي، الگويي براي كشورهاي منطقه 

شده است.« 
آينده اي كه در راه اس��ت: با توجه به روندهاي فعلي، به نظر مي رس��د 

تحولات منطقه در مسيري حركت مي كند كه:
1. نقش امريكا به تدريج كمرنگ تر خواهد شد و در آينده نه چندان دور 
مجبور به ترك منطقه خواهد بود.  2. همكاري هاي منطقه اي و بين دولي 
بدون واسطه غرب گسترش مي يابد. 3. كش��ورهاي مستقل بازيگران 

اصلي معادلات آينده خواهند بود. 
آيا وقت آن نرسيده است كشورهاي منطقه با درس گرفتن از تجربيات 
گذشته، به جاي تكيه بر قدرت هاي فرامنطقه اي، سرنوشت خود را در 

همكاري هاي جمعي جست وجو كنند؟ 
همانگونه كه رهبر انقلاب اسلامي فرمودند، آينده از آن ملت هايي است كه 

راه استقلال و خوداتكايي را در پيش گيرند. 

 سخنگوي سپاه در همايش »مدار اميد«:
بايد تصوير سازي دروغين دشمن را 

برهم بزنيم
معاون روابط عمومي كل س�پاه با بيان اينكه دش�من تلاش مي كند 
مسئولان را در بين توده مردم تخريب كند، گفت: امروز در حوزه رسانه 
بايد تلاش كنيم تصويرسازي هاي غلط و دروغين دشمن را برهم بزنيم. 
به گزارش خبرگزاري بسيج، سردار علي محمدنائيني، معاون روابط عمومي 
كل سپاه صبح ديروز در دومين همايش ملي »مدار اميد« و در جمع شبكه 
عظيم روابط عمومي بسيج با بيان اينكه هدف روابط عمومي پيوند دادن 
دل هاست و كار روابط عمومي روز و شب ندارد، گفت: روابط عمومي براي 

مقابله با جنگ رواني دشمن دائماً در حال انجام عمليات است. 
نائيني اضافه كرد: روابط عمومي ها و مديران رسانه ها و فعالان رسانه اي 
مسئوليت خطير توليد سرمايه اجتماعي را دارند كه مهم ترين مؤلفه است 

و شاخص هاي مهم آن منزلت، ايمان و معنويت است. 
وي با بيان اينكه افكار عمومي مؤلفه اصلي قدرت است، يادآور شد: نگاه به 

ژئوپلتيك قدرت از منظر رسانه ها و انعكاس اخبار حائز اهميت است. 
معاون روابط عمومي كل سپاه تصريح كرد: امروز رسانه هاي معاند عليه 
جمهوري اسلامي تصوير مي سازند و سعي مي كنند نگاه غيرواقعي از ايران 

به جهان پيرامون انعكاس دهند. 
نائيني گفت: تصوير اشتباهي كه ترامپ دوره گرد قمارباز از ايران مي سازد، 
متفاوت از تصويري است كه دستگاه هاي امنيتي امريكا از ايران مي سازند. 
دستگاه هاي امنيتي امريكايي، ايران را يك كشور قدرتمند، مستقل و 

برهم زننده نظم تعريف شده معرفي مي كنند. 
معاون روابط عمومي كل س��پاه با بيان اينكه دش��من تلاش مي كند 
مسئولان را در بين توده مردم تخريب كند، اضافه كرد: امروز در حوزه 
رسانه بايد تلاش كنيم تصويرسازي هاي غلط و دروغين دشمن را برهم 
بزنيم، همچنين بايد در مقابل گفتمان مأيوس سازي دشمن، گفتمان 

مقاومت و پيشرفت را ترويج دهيم. 
سردار نائيني با اشاره به اينكه دشمن تلاش مي كند جنگ رسانه اي را به 
نفع خود تغيير دهد، تصريح كرد: رسالت ما اين است كه جنگ رسانه اي و 

شناختي دشمن را بشناسيم و مطابق آن آرايش جنگي بگيريم.
وي با بيان اينكه در ميدان عمل بايد ابتكار پيشدس��تانه داشته باشيم 
و دش��من را مجبور كنيم در ميدان عمليات ما بازي كند، تصريح كرد: 
عمليات رواني بخش قابل توجهي از عمليات رسانه اي دشمن است و يك 

تهاجم رسانه اي به حساب مي آيد. 
معاون روابط عمومي كل سپاه با اش��اره به اينكه ايران امروز يك قدرت 
منطقه اي است، گفت: ترويج گفتمان مأيوس سازي يكي از تاكتيك هاي 
مهم دش��من اس��ت كه بايد در مقابل آن دس��تاورد هاي انق��لاب را با 
سازوكار هاي مختلف ترويج داد، همچنين بايد زيرساخت هاي اقتصاد، 

عدالت، رفاه و توسعه اجتماعي را در قالب جهاد تبيين مطرح كنيم. 

بركات ايستادگي
 و مقاومت

 طبق نقل در نهج البلاغه، اميرالمؤمنين)ع( 
ِ )صلي الله  فرمود: »وَ لقََدْ كنَّا مَعَ رَسُ�ولِ اللهَّ
عليه وآله( نقَْتُلُ آباَءَنَ�ا وَ أبَنَْاءَنَ�ا وَ إخِْوَاننََا وَ 
أعَْمَامَنَا مَا يزِيدُناَ ذَلكِ إلِاَّ إيِمَاناً وَ تسَْ�لِيماً وَ 
مُضِياً عَلَي اللَّقَمِ وَ صَبْ�راً عَلَي مَضَضِ الْلَمَِ«؛ 
خالصانه و مخلصانه با كسان و نزديكان خود 
مي ايستاديم و براي خدا مبارزه مي كرديم. 
ُ صِدْقَنَا أنَْ�زَلَ بعَِدُوِّناَ الكْبْتَ وَ  ا رأي اللهَّ »فَلَمَّ
أنَزَْلَ عَلَينَا النَّصْرَ«؛ وقتي در راه خدا با اخلاص 
و صادقانه عمل كرديم و خداي متعال اين را از 
ما ديد، دشمن ما را سركوب و ما را پيروز كرد. 
بعد مي فرمايد: اگ�ر اين طور نبود، اين كارها 
ينِ عَمُودٌ وَ لَا اخْضَرَّ  انجام نمي شد: »مَا قَامَ للِدِّ
للِِْيمَانِ عُودٌ«)خطبه۵۶(؛ يك شاخه  ايمان 
سبز نمي شد و يك پايه  دين سرپا نمي ماند. 
به بركت اخلاص و صدق آن مس�لمين، اين 
پيشرفت ها انجام شد و جامعه  اسلامي پديد 
آمد. تم�دن اس�لامي و اين حرك�ت عظيم 
تاريخي امروز ه�م همان اس�ت و ملت ما و 
مس�لمانان در همه  عالم و امروز ملت عراق 
و پيشروان آن ملت و نيز ديگر مردمي كه در 
هر گوشه  دنيا به نام اسلام سخن مي گويند، 
بايد اي�ن درس را از علي بن ابيطالب)ع( فرا 

بگيرند. 
۱۳۷۰/۰۱/۱۶  تهران

2۰

نهج البلاغه در کلام امام خامنه ای

مرتضي سيمياري

سیدعبدالله متولیان

كارشناس  سياسی

   حضور رئيس جمهور در مراسم دومين سالگرد بازگشت ناوگروه ۸۶ نيروي دريايي ارتش 
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